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Številka:  013-52/2023/11 

Datum:  7. 12. 2023  

 

Zadeva:  Zapisnik 1. redne sejo Strokovnega sveta za preskrbo s krvjo v letu 

2023 z dne 6. 12. 2023 

 

PODATKI O SESTANKU: 

 

Datuma sestanka: 

6. 12. 2023  s pričetkom ob 12.30 uri 

 

Ministrstvo za zdravje, Štefanova 5, Ljubljana 

 
 
 

Dnevni red 1. redne seje Strokovnega sveta za preskrbo s krvjo (v nadaljevanju: SSPK)  v 
letu 2023:  

1. Ugotavljanje sklepčnosti 

2. Pregled in potrditev predloga dnevnega reda 1. redne seje SSPK v letu 2023 

3. Kratka predstavitev članov Strokovnega sveta za preskrbo s krvjo 

4. Predstavitev Pravilnika o načinu dela Strokovnega sveta za preskrbo s krvjo, krvnimi 

pripravki in zdravili iz krvi 

5. Izvolitev namestnika predsednika SSPK 

6. Sprejetje poslovnika SSPK 

7. Kratka predstavitev trenutne organizacijske sheme transfuzijske službe Slovenije 

8. Pregled Pravilnika o metodologiji za določitev cene krvi in krvnih pripravkov in 

obravnava cen krvi in krvnih komponent za leto 2023 

9. Razno. 

 
PRISOTNI: Irena Bricl, Irena Razboršek, Ksenija Oman, Marko Cukjati, Jernej Gjerek, Gašper 

Jeras, Natalija Lehner (online), Polonca Mali (online) in Peter Kavčič (online) 

 

OPRAVIČENO ODSOTNI: Peter Poredoš, Cvetka Tomin 

 

 

 

ČLANOM STROKOVNEGA SVETA ZA 

PRESKRBO S KRVJO 



 

 

 
Ad. 1: Ugotavljanje sklepčnosti 
 
Sklep št. 1: 
Ugotovljena je sklepčnosti– prisotnih je 9 članov SSPK. 

 

Ad. 2: Pregled in potrditev predloga dnevnega reda 1. redne seje SSPK v letu 2023 

 

Sklep št. 2: 

Člani SSPK soglasno potrdijo predlog dnevnega reda 1. redne seje SSPK v letu 2023. 

 

Ad. 3: Kratka predstavitev članov Strokovnega sveta za preskrbo s krvjo 

 

Ad 4: Predstavitev Pravilnika o načinu dela Strokovnega sveta za preskrbo s krvjo, krvnimi 

pripravki in zdravili iz krvi 

Irena Bricl, predsednica SSPK, na kratko predstavi pravilnik in izpostavi, da se bodo člani SSPK 

trudili pripraviti vse, kar od njih zahteva pravilnik. Irena Razboršek, predstavnica transfuzijske 

službe Republike Slovenije, v povezavi s spremljanjem preskrbe s krvjo v Sloveniji, ki je 

navedena v 3. členu, pojasni, da Zavod Republike Slovenije za transfuzijsko medicino (v 

nadaljevanju: ZTM) podaja poročilo za celotno transfuzijsko dejavnost in sicer na JAZMP Letno 

poročilo o delovanju transfuzijske službe (Pravilnik o načinu in obliki dostopa do dokumentacije, 

UL RS 9/2007) in na NIJZ Spremni obrazec ob pošiljanju poročila o delu transfuzijske 

dejavnosti – podatki so objavljeni v Zdravstvenem statističnem letopisu Slovenije, ne pa tudi za 

bolnišnice. Polonca Mali, predstavnica transfuzijske službe Republike Slovenije, doda, da bodo 

podatki bolnišnic pomembni za pripravo načrta krvodajalskih akcij med transfuzijsko službo in 

sodelovanja z Rdečim križem Slovenije (ZPKrv-1. Št.104,2006 čl. 32) 

 

Sklep št. 3: 

Člani SSPK bodo prediskutirali in razmislili o načinu spremljanja preskrbe s krvjo in 

porabe krvi ter se o načinu obveščanja uskladili na eni od naslednjih sej. 

 

Ad. 5: Izvolitev namestnika predsednika SSPK 

Irena Razboršek za namestnika predlaga Jerneja Gjereka, saj meni, da je pomembno, da je na 

tem mestu nekdo, ki je predstavnik Ministrstva za zdravje (v nadaljevanju: MZ). Ostali člani se s 

predlogom in utemeljitvijo predloga strinjajo. 

 
Sklep št. 4: 

Člani SSPK za namestnika predsednice SSPK soglasno izvolijo Jerneja Gjereka. 

 

Ad. 6: Sprejetje poslovnika SSPK 

Predsednica predstavi predlog spremembe 2. člena. 

 
Sklep št. 5: 

Člani SSPK se strinjajo s popravkom 2. člena poslovnika, ki naj se glasi: Člani SSPK pri 

svojem delu ravnajo v skladu s svojo strokovno usposobljenostjo ter opravljajo svoje 

naloge v skladu s pravilnikom.  

 
Sklep št. 6: 

Člani SSPK soglasno sprejmejo poslovnik. 

 

Ad. 7: Kratka predstavitev trenutne organizacijske sheme transfuzijske službe Slovenije 

Organizacijsko shemo predstavi predsednica SSPK. Pojasni, da je ZTM Ljubljana samostojna 

entiteta, TC Celje in CTM Maribor pa sta del SB Celje oz. UKC Maribor. Poudari, da je želja 



 

 

večine strokovnjakov nadaljevanje reorganizacije ZTM, s ciljem enovite transfuzijske službe. 

Tema se ji zdi zelo pomembna in meni, da ima tu MZ veliko vlogo, zato si želi, da bi to bila tema 

ene izmed naslednjih sej sveta. Na koncu izpostavi še, da so cene, ki se postavljajo za 

komponente krvi, enake za celotno Slovenijo, ne samo za ZTM in UKC LJ, ampak tudi za TC 

Celje (SB Celje) in CTM MB (UKC Maribor). 

 

Ad. 8: Pregled Pravilnika o metodologiji za določitev cene krvi in krvnih pripravkov in obravnava 

cen krvi in krvnih komponent za leto 2023 

 

Predsednica pove, da je postopek odobritve cen določen v 9. členu pravilnika. Peter Kavčič, , 

predstavnik transfuzijske službe Republike Slovenije izpostavi, da pravilnik ni več najbolj 

primeren za delo tega sveta.  

 

Peter Kavčič v okviru pogovora o pravilniku, pogovor usmeri v predlog cenika komponent krvi 

za 2023. V gradivu sta bila priložena dva načina določitve cen. Prvi po pravilniku, drugi na 

način, ki ga je predlagal ZZZS. Pove, da je predlog ZTM, da glede na izračune cene v letošnjem 

letu ostanejo nespremenjene. Izpostavi, da bi se v naslednjem letu bilo smiselno priključiti 

ostalim deležnikom, ki opravljajo zdravstveno dejavnost in določiti svoje programe ter cene 

storitev v okviru »Splošnega dogovora o programih zdravstvenih storitev« z ZZZS. Meni, da bi 

bilo pravilno, da je ZTM deležen iste obravnave kot ostali javni zavodi. Izpostavi, da so cene 

krvnih komponent, kljub povečanju stroškov dela in inflaciji, niso povečale ter da kritike, da so 

cene krvnih komponent v Sloveniji visoke, ne držijo, saj izračuni kažejo, da smo glede cene v 

primerjavi z ostalimi državami, daleč pod povprečjem. 

 

Jernej Gjerek, predstavnik MZ doda, da krvi v nobenem primeru ne smemo tretirati kot tržno 

blago temveč, da gre tukaj zgolj za stroške, ki nastanejo pri predelavi krvi, testiranju krvi, 

shranjevanju. krvi. Metodologija določitve načina povračila teh stroškov mora ostati jasna in 

evidentna, ne sme prihajati do zlorab, stroški pa se morajo pravično obračunati. Meni, da je 

razumljivo pričakovati rast cene, saj je naraščanje stroškov v družbi dejstvo. 

  

Gašper Jeras, predstavnik MZ pove, da trenutni metodologiji manjka konkretnost in izrazi 

naklonjenost spremembam, ki bi to področje naredile bolj jasno, poudari pa, da je prenos 

metodologije na neodvisen organ možen le s spremembo zakona.  

 

Peter Kavčič pozdravi spremembo zakona, saj meni, da bi tako rešili marsikatero nevšečnost. 

Izpostavi, da je potrebna sistemska ureditev in doda, da je zaradi nepotrjevanja cen ZTM izgubil 

več milijonov svojih prihrankov.  

 

Jernej Gjerek pove, da cilj današnje seje ni najti rešitev za nastalo situacijo, meni pa, da je 

dobro, da so to temo odprli. Doda, da bo do spremembe oz. posodobitve zakonodaje prišlo že 

zaradi nove evropske uredbe, ne vemo pa še točno, kakšne bodo te spremembe.  

 

Ksenija Oman, predstavnica Zavoda za zdravstveno zavarovanje Slovenije (v nadaljevanju: 

ZZZS) se strinja, da naj se cene krvnih komponent usklajujejo kot ostale cene, poudari pa, da 

bo treba počakati, da bo Splošni dogovor o programih zdravstvenih storitev oziroma Uredba 

sprejeta. 

 
Sklep št. 7: 

Člani SSPK so se seznanili s predlogom cen komponent, ki ga je pripravil ZTM in se s 

predlogom, ki za leto 2023 ne predvideva spremembe cene, soglasno strinjajo. 

 

Sklep št. 8: 



 

 

SSPK bo soglasno sprejet predlog cen za 2023 predal v usklajevanje ZZZS in nato v 

odobritev na MZ. 

 

Ad. 9: Razno – pobude in vprašanja 
 

1. Člani so ob predstavitvi cen diskutirali tudi o pravilniku za določanje cen, za katerega menijo, 

da je zastarel. Predlagajo, da se področje ustrezno zakonsko uredi in apelirajo na odločevalce, 

da se metodologija prenese na ZZZS. Na tej točki se je predstavnica ZZZS vzdržala in 

pojasnila, da v tem trenutku ne more podati strinjanja organizacije, ki jo predstavlja, saj mora 

pridobiti več podatkov. 

 

2. Polonca Mali predlaga, da se na naslednji seji predstavi delo in prednosti članstva v 

mednarodni organizaciji European Blood Alliance. 

 

3. Jernej Gjerek da pobudo, da se na člani na naslednji seji seznanijo s porabo in razdelilnikom  

zdravil iz plazme pridobljene v Republiki Sloveniji za leto 2024.  

 

4. Predsednica predlaga, kot je že navedeno v Ad. 7, da je tema ene izmed naslednjih sej 

SSPK, reorganizacija ZTM. Gjerek meni, da je na to temo potrebno vključiti tudi transfuzijska 

centra SB Celje in UKC Maribor ter po potrebi tudi vodstvi obeh ustanov ter pripraviti različne 

analize kaj takšna reorganizacija pomeni na strokovnem in finančnem poslovanju. 

 

5. Predlagan termin za naslednjo sejo je 1. 2. 2024 ob 12:30. 

 

 

S spoštovanjem, 

 

Zapisnik pripravila: 

Irena Budimir      prim. Irena Bricl, dr. med., spec. transf. med. 

Direktorat za zdravstveno varstvo   Predsednica Strokovnega sveta za  

        preskrbo s krvjo 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Vročiti: 



 

 

- članom – elektronsko 
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